
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

23. august 2024 

Sagsnr.: 24/21819  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 314 

I brev af 27. juni har udvalget efter ønske fra Helena Artmann Andresen 

(LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 314: 

Vil ministeren oplyse, hvorfor ministeren og den tidligere børne- og 

undervisningsminister, Pernille Rosenkrantz-Theil, ikke hidtil har fremlagt 

og iværksat handlingsplanen mod vold i skolen, som Børne- og 

Undervisningsministeriet ellers har haft liggende i skuffen siden 2019? 

 

Svar: 

Det er ikke muligt for mig at redegøre for årsagerne til, at arbejdet med 

planen efter folketingsvalget i 2019 som helhed blev skrinlagt.  

 

Jeg har fået oplyst, at tidligere børne- og undervisningsminister Pernille 

Rosenkrantz-Theil (S) i december 2021 aftalte med parterne i Sammen om 

Skolen, at der med deltagelse fra disse skulle nedsættes en arbejdsgruppe, 

der skulle foreslå initiativer målrettet udadreagerende adfærd i folkeskolen. 

Jeg er blevet orienteret om, at denne drøftelse blev iværksat på baggrund 

af den tidligere VLAK-regerings fokus på området. Gruppen fremlagde de-

res initiativer i september 2023, og jeg valgte at gå videre med de initiati-

ver, der kunne forankres i arbejdet i Vidensenhed for Børn og Unge med 

Særlige Behov (VIBUS) i Børne- og Undervisningsministeriet. Jeg henviser 

desuden til mit svar på alm. del – spørgsmål 313. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
BUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 314
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